

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT MALAYSIA

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATO' SRI DR HAJI IRMOHIZAM BIN IBRAHIM

KAWASAN : KUALA SELANGOR

TARIKH : 27.3.2017 (ISNIN)

NO. SOALAN : 25

YB DATO' SRI DR HAJI IRMOHIZAM BIN IBRAHIM minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan adakah pihak Kerajaan akan mengkaji semula hasrat melepaskan pegangan PROTON kepada rakan kongsi strategik asing supaya PROTON terus kekal menjadi milik negara sepenuhnya dan adakah pihak Kerajaan telah mengkaji pelbagai aspek mengenai impak pelepasan pegangan tersebut terutamanya terhadap kepentingan para pekerja.

Jawapan

Tuan Yang Di Pertua,

DRB-HICOM sebagai syarikat swasta yang memiliki PROTON secara penuh sejak tahun 2012 bebas melakukan keputusan perniagaannya dan Kerajaan tidak akan sama sekali campur tangan dalam mana-mana keputusan perniagaan termasuk dalam hal pemilikan PROTON.

Buat masa ini, proses penilaian oleh pihak PROTON dan Kumpulan DRB-HICOM ke atas calon-calon rakan-kongsi strategik telah berada

pada fasa yang terakhir dan hanya dapat dimuktamadkan dalam separuh pertama tahun 2017.

Sebarang keputusan yang diambil oleh DRB-HICOM merupakan pertimbangan dan keputusan perniagaan yang telahpun mengambil kira kedudukan daya saing PROTON pada masa sekarang dan masa hadapan termasuklah kebajikan warga kerja, elemen teknologi serta R&D, penguasaan pasaran, vendor tempatan dan lain-lain elemen ekosistem industri automotif.

Walau bagaimanapun, Kerajaan sentiasa prihatin terhadap perkembangan semasa PROTON kerana ia mempunyai impak yang besar kepada negara memandangkan ekosistem PROTON yang melibatkan 10,000 orang pekerja PROTON dan 50,000 pekerja lain yang terlibat dalam "*supply chain*" PROTON.

Oleh yang demikian, sepertimana yang digariskan dalam Dasar Automotif Nasional 2014, Kerajaan akan terus memberikan sokongan kepada PROTON sebagai projek nasional bagi memastikan kepentingan industri automotif tempatan terpelihara termasuk kepentingan para pekerja.